
 BRM.0012.7.4.2019 
 

 

Protokół nr 6/2019 

posiedzenia Komisji Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej Rady Miejskiej 

Inowrocławia, odbytego w dniu  24 kwietnia 2019 r.   w Urzędzie Miasta 

Inowrocławia,  ul. Prezydenta Franklina Roosevelta 36. 
 

Czas  trwania posiedzenia 9.00 – 10.30. 
 

Członkowie Komisji obecni na posiedzeniu: 

1. Stolarska Lidia     – Przewodnicząca Komisji. 

2. Łośko Magdalena   – Członek Komisji 

3. Olszewski Grzegorz  – Członek Komisji 

4. Żukowska Maria  – Członek Komisji 
 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Grażyna Filipiak – Skarbnik Miasta Inowrocławia, 

2. Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia. 

Listy obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1 i 2  

do protokółu. 
 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 
 

Posiedzenie Komisji otworzyła Pani Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji, 

która  zgodnie z listą obecności stwierdziła, że w obradach Komisji  uczestniczy 

4 radnych, co wobec ustalonego składu Komisji wynoszącego 4 osoby, stanowi 

kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 
 

Ad 2. Przyjęcie porządku dziennego posiedzenia. 
 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 

2. Przyjęcie porządku dziennego posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokółu  nr 5/2019  posiedzenia Komisji. 

4. Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Inowrocławia za 2018 r. 

5. Sprawozdanie z realizacji „Miejskiego Programu Ochrony Zdrowia 

Psychicznego na lata 2016-2021 dla Miasta Inowrocławia” za rok 2018. 

6. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2018 r. 

7. Sprawy wymagające opinii Komisji. 

8. Sprawy bieżące. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Kto jest za przyjęciem porządku dziennego obrad? 
  

głosowanie:  za – 4, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 
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Ad 3. Przyjęcie protokółu nr 5/2019 posiedzenia Komisji. 
  

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Kto jest za przyjęciem protokołu nr 5/2019 z posiedzenia Komisji? 
 

głosowanie:  za – 4, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 

 

Ad 4. Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Inowrocławia za 2018 r. 

 

Pani Grażyna Filipiak – Skarbnik Miasta:  

Pani Skarbnik przedstawiła członkom Komisji:  

- Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Inowrocławia za 2018 r.;  

- Sprawozdanie z wykonania planu finansowego za 2018 r. przez Kujawskie 

Centrum Kultury;  

- Sprawozdanie z wykonania planu finansowego za 2018 r. przez Bibliotekę 

Miejską im. Jana Kasprowicza w Inowrocławiu;  

- Informację o stanie mienia komunalnego Miasta Inowrocławia za rok 2018.  

(Sprawozdanie wraz z ww. dokumentami stanowić będzie załącznik do 

protokółu sesji Rady Miejskiej Inowrocławia).  

 

Ponadto poinformowała, ze Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta 

Inowrocławia za 2018 r.,  uzyskało pozytywną opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy.  

 

Pytania i dyskusja. 

 

Grzegorz Olszewski: 

Czy środki na wynagrodzenia otrzymywane z budżetu państwa, a chodzi mi  

o subwencję oświatową, czy one wystarczają?  

 

Pani Grażyna Filipiak – Skarbnik Miasta:  

Nie, nie wystarczają. 

 

Grzegorz Olszewski: 

Jaka to jest różnica? 

 

Pani Grażyna Filipiak – Skarbnik Miasta:  

Samych wynagrodzeń nie będę miała rozliczonych, ale ogólnie wydatki na 

oświatę w 2018 r. wynosiły ponad 87 000 000 zł, a subwencja jest to kwota 

48 000 000 zł, czyli ogólnie biorąc w 2018 r.,  Miasto dopłaciło prawie  

33 000 000 zł, a bez inwestycji jest to kwota 31 585 000 zł. Nie mam tutaj 

szczegółowych materiałów, jeżeli chodzi o wynagrodzenia, ale na pewno nie 

wystarcza. Przygotuję tę informację i Komisji przedstawię. Teraz właśnie 
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przygotowujemy wystąpienie do MEN-u, bo w 2019 r., zmniejszono nam 

subwencję oświatową o ponad milion złotych.  

 

Grzegorz Olszewski: 

To zmniejszenie z czego wynika? 

 

Pani Grażyna Filipiak – Skarbnik Miasta:  

Jest mniej uczniów. Pierwotna kwota subwencji była ustalana na podstawie 

liczby uczniów z 2017 r., a potem na 30 września 2018 r. Okazało się, że jest 

tych uczniów mniej. Tak się domyślamy, że ten milion złotych wynika właśnie  

z tej mniejszej liczby uczniów. 

  

Innych pytań nie było.  

 

Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie wniosek o pozytywne 

zaopiniowanie przedłożonych i omówionych przez p. Skarbnik sprawozdań  

z wykonania budżetu za 2018 r.:  

 

1) Sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Inowrocławia za 2018 r.: 

 

głosowanie:  za – 3, przeciw - 0, wstrzym. się – 1.  

 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia 

(Dz. Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego Nr 93, poz. 1356 z późn. zm.), Komisja 

Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej podjęła uchwałę nr 6/2019  

o pozytywnym zaopiniowaniu Sprawozdania  z wykonania budżetu Miasta 

Inowrocławia za 2018 r.   

 

2) Sprawozdania z wykonania planu finansowego za 2018 r. przez 

Kujawskie Centrum Kultury: 

 

głosowanie:  za – 3, przeciw - 0, wstrzym. się – 1.  

 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia 

(Dz. Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego Nr 93, poz. 1356 z późn. zm.), Komisja 

Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej podjęła uchwałę nr 7/2019  

o pozytywnym zaopiniowaniu Sprawozdania  z wykonania planu finansowego 

za 2018 r. przez Kujawskie Centrum Kultury. 

 

3) Sprawozdania z wykonania planu finansowego za 2018 r. przez 

Bibliotekę Miejską im. Jana Kasprowicza w Inowrocławiu: 
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głosowanie:  za – 3, przeciw - 0, wstrzym. się – 1.  

 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia 

(Dz. Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego Nr 93, poz. 1356 z późn. zm.), Komisja 

Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej podjęła uchwałę nr 8/2019  

o pozytywnym zaopiniowaniu Sprawozdania z wykonania planu finansowego za 

2018 r. przez Bibliotekę Miejską im. Jana Kasprowicza w Inowrocławiu.  

 

4) Informacji o stanie mienia komunalnego Miasta Inowrocławia za rok 

2018:  

 

głosowanie:  za – 4, przeciw - 0, wstrzym. się – 0.  

 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia 

(Dz. Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego Nr 93, poz. 1356 z późn. zm.), Komisja 

Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej podjęła uchwałę nr 9/2019  

o pozytywnym zaopiniowaniu Informacji o stanie mienia komunalnego Miasta 

Inowrocławia za rok 2018. 

 

Ad 5. Sprawozdanie z realizacji „Miejskiego Programu Ochrony Zdrowia 

Psychicznego na lata 2016-2021 dla Miasta Inowrocławia” za rok 2018. 

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Przedstawił  projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji 

Miejskiego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego na lata 2016-2021 dla 

Miasta Inowrocławia za 2018 r. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do 

protokółu. 

 

Pytania i dyskusja. 

 

Grzegorz Olszewski: 

W opisie, gdzie mamy podane poszczególne rodzaje działań, najczęściej 

powtarzająca się liczbą osób korzystających z jakiegoś wsparcia, jest liczba 50. 

Z czego to wynika? 

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Na str. 14 mamy taki zapis „Środowiskowy Dom Samopomocy w Inowrocławiu 

świadczy usługi w ramach indywidualnych lub grupowych treningów 

umiejętności społecznych”. Liczba 50, jest liczbą uczestników Środowiskowego 

Dom Samopomocy, a zatem wszelkie działania, które realizuje ten Dom, to 
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wykazuje tę liczbę 50, bo jest to liczba osób, które uczestniczą w tych zajęciach. 

Te osoby są też dożywiane i wspierane przez MOPS, w związku z tym 

występują te elementy w sprawozdaniach MOPS, jeżeli chodzi o te punkty 

dotyczące Środowiskowego Dom Samopomocy. Zatem ta liczba 50, jest liczbą 

powtarzalną. 
 

Innych pytań nie było. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z realizacji Miejskiego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego 

na lata 2016-2021 dla Miasta Inowrocławia za 2018 r.? 
 

głosowanie:  za – 4, przeciw - 0, wstrzym. się – 0.  
 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia 

(Dz. Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego Nr 93, poz. 1356 z późn. zm.), Komisja 

Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej podjęła uchwałę nr 10/2019  

o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z realizacji Miejskiego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego 

na lata 2016-2021 dla Miasta Inowrocławia za 2018 r.”. 

 

Ad 6. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2018 r. 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Przedstawił  projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Oceny zasobów pomocy 

społecznej za rok 2018 dla Miasta Inowrocławia”. Projekt uchwały stanowi 

załącznik nr 4 do protokółu. 

 

Pytania i dyskusja. 
 

Grzegorz Olszewski: 

Na bazie tego materiału, konkretnie wielkości czcionki, jaką jest zapisany 

załącznik do uchwały,   nie jestem dzisiaj przygotowany do dyskusji, bo jest to 

dla mnie zbyt trudne, a chodzi mi o odczytanie tego materiału.  
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Forma papierowa jest taka, jaka jest, a otrzymali  państwo ten materiał też  

w formie elektronicznej na maila, i tam można sobie te tabele ewentualnie 

powiększyć.  
 

Grzegorz Olszewski: 

Zdecydowanie wolę wersję papierową. Chodzi mi tylko o to, aby następnym 

razem ten materiał był bardziej czytelny.  
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Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Muszę się z panem jednak zgodzić, że nie jest to zbyt czytelne, ale też 

wyjaśniam, że my nie mamy wpływu na szatę graficzną tego materiału, bo jest 

to program ministerialny, z którego my możemy tylko zaczerpnąć dane i je 

wygenerować. W 2018 r. mieliśmy ten materiał tylko w formie tabelarycznej,  

a teraz mamy jeszcze dodatkowo wykresy. Dlatego przyznaję p. radnemu rację, 

że w tym materiale jest to nieczytelne, ale nie ma innej możliwości, bo tak się 

drukuje materiały w formie papierowej.  Otrzymaliście państwo informację, że 

ten materiał jest jeszcze niekompletny,  bo na str. 55 jest zapis „brak danych”, 

jest pusta strona. Ta str. 55 w chwili obecnej wygląda w sposób następujący – 

pojawiła się tabela i jest opis:  Świadczenia 500+ przyznane na pierwsze 

dziecko. Udział rodzin otrzymujących świadczenie na pierwsze dziecko w 

relacji do ogółu rodzin otrzymujących świadczenie.  Mamy też wykres, gdzie 

procentowo mamy podane: Liczba rodzin pobierające świadczenia na pierwsze 

dziecko, Liczba pozostałych rodzin i wskaźnik. Zatem, tyle przybyło w tym 

materiale. Wyjaśniam państwu, że jest to nowy program komputerowy i 

właściwie obsługa tego programu ma techniczne problemy z wczytaniem 

danych, na które my nie mamy wpływu. Dane do tej aplikacji przekazywane są 

do ministerstwa w cyklach miesięcznych, kwartalnych i rocznych, a następnie 

przesyłane do Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej w Toruniu i dopiero 

wówczas nasz Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej ma możliwość wczytania 

danych do formularza. Brakujące dane są wynikiem  wadliwego funkcjonowania 

systemu informatycznego nadzorowanego przez Ministerstwo Rodziny, Pracy i 

Polityki Społecznej.  a sesji zgłoszę te zmiany i być może te, które zostaną 

jeszcze wygenerowane  w formie autopoprawki. Ten materiał tworzony jest tak, 

że ministerstwo zbiera dane z wszystkich ośrodków i z tego tworzy się jeden 

program, a później to ma wpływ na plany finansowe, szczególnie dotyczy to 

zadań zleconych. Każda gmina, ma obowiązek do końca kwietnia przyjąć te 

zasoby pomocy społecznej i uchwałę Rady przesłać do Regionalnego Ośrodka 

Polityki Społecznej. Ta Ocena zasobów wraz z rekomendacjami jest podstawą 

do planowania budżetu na następny rok. Odnosząc się jeszcze do treści tego 

materiału, muszę powiedzieć, że pojawiły się w nim błędy. Takim przykładem 

błędu jest zapis w samym wprowadzeniu. Na str. 3 zapisano „Gmina 

Inowrocław graniczy z gminami: Inowrocław, Janikowo, Kruszwica, Pakość, 

Gniewkowo, Złotniki Kujawskie, Dąbrowa Biskupia”, a prawda jest taka, że 

Inowrocław graniczy z jedną gminą, Gminą Inowrocław. Tych błędów 

znaleźliśmy więcej,  zostały one już zgłoszone i mamy informację, że zostaną 

uwzględnione. Na sesji Rady przedstawię te wszystkie informacje.  
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

W materiale mamy podane dane o sytuacji demograficznej i społecznej. Jest 

zapis, że „Według stanu na 30 czerwca 2018, liczba ludności gminy Miasta 

Inowrocławia wyniosła 70073 osoby”… 
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Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Tego już nie zmienimy, bo te dane oni zaczerpują ze statystyki. Jak już 

mówiłem wcześniej, my możemy tylko zgłaszać uwagi, a to czy zostaną one 

uwzględnione, czy nie, to już nie my decydujemy. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Na str. 27 mamy podaną liczbę osób korzystających z specjalistycznych usług 

opiekuńczych w danym roku. Czy nie ma błędu w tych podanych liczbach osób, 

bo jest taka duża rozpiętość:  2014 - 0, 2015 - 0, 2016 - 0, 2017 - 100, 2018 – 1. 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Z tego wydruku, to rzeczywiście wygląda tak, jakby w tych poprzednich latach 

nic się nie robiło, a przecież robiło się. Wynika to z tego, że po prostu  

w poprzednich latach te dane nie były w tym programie  generowane. Zostało to 

wprowadzone w 2017 r.,  i teraz to wygląda tak, jakby nastąpił gwałtowny 

wzrost usług, natomiast te usługi były. Dlatego interpretacja tych tabel…  
 

Maria Żukowska: 

Te tabele i wykresy nie oddają prawdziwych  danych. 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Tak. My prostowaliśmy, że w 2014  było 76 osób, w 2015 – 76, w 2016 – 89,  

w 2017 – 100, a w 2018 – 91. Te usługi opiekuńcze są i one od lat kształtują się 

na tym samym poziomie. To są błędy, które wynikają z samego programu.  

My możemy tylko monitować i żądać wprowadzenia zmian od obsługi 

programu.  
 

Grzegorz Olszewski: 

Podobnie jest na str. 26, gdzie mamy podaną liczbę osób korzystających z usług 

opiekuńczych. W 2014 - 0, 2015 - 0, 2016 - 0, 2017 - 561, 2018 – 564. Może też 

trzeba zrobić tutaj sprostowanie.  
 

Maria Żukowska: 

To jest zapewne ta sama sytuacja, jak w przypadku specjalistycznych usług. 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Tak.  Dotychczas w tym programie,  który był do ubiegłego roku, tego się nie 

nanosiło, i dopiero w 2018 r. pierwszy raz nanieśli. W związku z tym „pusto” 

jest wstecz, a ten nowy program już w tabelach to uwzględnia. Ja to zgłoszę, ale 

jak już mówiłem,  naniosą te zmiany lub ich nie naniosą… Nie mogę dzisiaj 
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gwarantować, że te cyfry pojawią się w tej tabelce. Ten program zapisuje tylko 

dane za ubiegły rok.    
 

Maria Żukowska: 

Podobnie jest w oświacie. Też generowane są tylko najnowsze dane. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Uważam, że p. Naczelnik na sesji Rady wyjaśni te wszystkie sprawy radnym, 

czyli jak ten program się tworzy, jak się generuje dane, dlaczego są te zera  

w tabelach… 
 

Maria Żukowska: 

Ważna jest informacja, że  te zasoby zawierają dane  tylko z ostatnich dwóch lat. 
  
Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Str. 43 – „Świadczenie wychowawcze - kwota świadczeń: 2017 - 37 532 393,00 

zł i w 2018 - 35 686 135,00 zł”. Jakie warunki trzeba spełnić żeby otrzymać 

takie świadczenie wychowawcze?  
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Nie mam przy sobie tekstu źródłowego, dlatego nie odpowiem. W ustawie na 

pewno są wyszczególnione wszystkie warunki, które należy spełnić, ale jest tam 

szereg tych warunków…  
 

Innych pytań nie było. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie przyjęcia 

„Oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2018 dla Miasta Inowrocławia”? 
 

głosowanie:  za – 4, przeciw - 0, wstrzym. się – 0.  

 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia 

(Dz. Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego Nr 93, poz. 1356 z późn. zm.), Komisja 

Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej podjęła uchwałę nr 11/2019  

o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Oceny 

zasobów pomocy społecznej za rok 2018 dla Miasta Inowrocławia”. 
 

Ad 7. Sprawy wymagające opinii Komisji. 

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Przedstawił  projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie utworzenia 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Inowrocławiu. Projekt uchwały 

stanowi załącznik nr 5 do protokółu.  
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Pytań nie było. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie utworzenia Środowiskowego Domu Samopomocy 

w Inowrocławiu”? 
 

głosowanie:  za – 4, przeciw - 0, wstrzym. się – 0.  
 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia 

(Dz. Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego Nr 93, poz. 1356 z późn. zm.), Komisja 

Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej podjęła uchwałę nr 12/2019  

o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie utworzenia Środowiskowego Domu Samopomocy w Inowrocławiu”. 
 

Ad 8. Sprawy bieżące.  
 

Nie było. 
 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca zamknęła 

posiedzenie Komisji. 

 

Przewodnicząca Komisji 

 

Lidia Stolarska 

 

 
 

Protokółowała 

Dorota Trojanowska 

 


